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Zápis:

1. Úvod

Mudr.  Jitka Chalánková zahájila  zasedání  Výboru pro regionální  rozvoj  a požádala  nově
jmenované členy, kteří nebyli přítomni na 1. zasedání Výboru o představení. 

2. Kontrola plnění usnesení

Tajemnice Výboru Ing. Michaela Pruknerová informovala členy o plnění usnesení z minulého
zasedání:

 Vyhodnocení plnění Programu rozvoje územního obvodu Olomouckého kraje za rok 2008 –
Rada  Olomouckého  kraje  (dále  i  ROK)  materiál  projednala  a  doporučila  Zastupitelstvu
Olomouckého kraje schválit  zahájení  aktualizace programu. Materiál  bude předložen ke
schválení 24. 4. 2009.

 Krajská  energetická  agentura  –  Plán  činnosti  na  rok  2009  -  ROK  všechny  činnosti
navrhované k realizaci schválila.

 Podpora podnikání a hospodářského rozvoje – plán aktivit  na rok 2009 – ROK všechny
činnosti navrhované k realizaci schválila.

3. Aktuální informace z ROK

Tajemnice  Výboru  informovala  o  materiálech  týkající  se  Zastoupení  Olomouckého  kraje
v Bruselu,  které  ROK projednala  dne  19. 3. 2009  a  uložila  projednání  možností  dalšího
postupu ve věci Zastoupení Olomouckého kraje v Bruselu ve Výboru pro regionální rozvoj
a Komisi pro vnější vztahy. Po dohodě s předsedou Komise pro vnější vztahy Bc. Petříkem
bude další  zasedání  Výboru a  Komise  společné  a  budou  na něm projednány  jednotlivé
varianty  dalšího  postupu.  Na  dnešním  zasedání  budou  členové  Výboru  seznámeni  se
základními údaji o činnosti Zastoupení – viz další bod dnešního programu. . 

4. Zastoupení Olomouckého kraje v Bruselu

Úvodem  představila  tajemnice  pracovnici  Zastoupení  Olomouckého  kraje  v Bruselu
Mgr. Barboru Szolonyovou.  Dále informovala o zřízení Zastoupení  již  v roce 2006 formou
dodávky externích služeb. Smlouva o zajištění činnosti končí v únoru 2010, z těchto důvodů
je  nutné  zabývat  se  dalším fungováním Zastoupení  nejpozději  půl  roku  před  vypršením
smlouvy. Poté předala slovo Mgr. Barboře Szolonyové, která ve své prezentaci seznámila
přítomné se systémem fungování zastoupení Olomouckého kraje v Bruselu.

Dotazy: Ing. Jitka Brabcová PhD. doplnila, že v době vzniku Zastoupení Olomouckého kraje
v Bruselu bylo vše v gesci oddělení vnějších vztahů, poté vývoj ukázal na nutnost rozčlenění.
Počátkem roku 2008 přešla koordinace aktivit na kraji na Odbor strategického rozvoje kraje
a oddělení vnějších vztahů se zabývá pouze propagací a prezentací aktivit organizovaných
přímo v Bruselu.

Ing.  Marek  Podlaha  se  dotázal,  zda  služby  poskytované  Zastoupením  jsou  placené.
Odpověděla Mgr. Barbora Szolonyová, že služby jsou pro subjekty z území Olomouckého
kraje  neplacené,  jelikož  Olomoucký  kraj  financuje  činnost  Zastoupení.  Nejedná
se o vypracování  projektových  žádostí,  ale  o  služby  typu  vyhledání  partnerství  v rámci
projektu  a  zajištění  technické  asistence.  Dále  Ing.  Marek  Podlaha  dodal,  že  úzce
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spolupracují  s  Jesenickou  rozvojovou  o.p.s.,  překvapila  ho  informace  o  poskytovaných
službách Zastoupení této společnosti, jelikož o nich nevěděl.

Předsedkyně  uvedla,  že  jedním  z důvodů,  proč  se  zasedání  Výboru  organizují,  je
informovanost právě o takových aktivitách. 

Tajemnice  doplnila,  že  nejvíce  nedostatků  bylo  zpočátku  v  komunikaci  v kraji  směrem
k dalším  subjektům  mimo  krajský  úřad.  Přenos  informací  nebyl  optimálně  nastaven,
je spousta subjektů např. z neziskového sektoru, kteří spolupracují se Zastoupením a rovněž
řada takových, které o Zastoupení neví. Podobný stav je v podnikatelském sektoru. Nicméně
je to na aktivitě konkrétních subjektů, zda mají zájem spolupracovat. V praxi se ukázalo, že
dostat  informaci z Bruselu např.o aktuální  výzvě k potenciálním příjemcům a vygenerovat
konkrétní projekt, byl velký problém. Odbor strategického rozvoje kraje proto v loni zajistil
činnost  dalšího  pracovníka,  který  se  zabývá  přenosem  informací  a  projednáváním
konkrétních aktivit směrem k potenciálnímu žadateli (subjekty v kraji – neziskové organizace,
podnikatelé, občané). Tuto činnost vykonává Mgr. Radovan Dluhý-Smith.

Dále tajemnice uvedla, že je zpracovaný přehled všech akcí do února 2009, tzn. za 3 roky
fungování. Přehled je rozdělen na 5 skupin:

a) institucionální reprezentace,

b) propagace kraje,

c) organizace setkání a mise,

d) technická podpora,

e) informace a publicita. 

Na společném zasedání s Komisí pro vnější vztahy by měla proběhnout podrobná diskuze
k dalšímu fungování, materiály budou členům zaslány v předstihu a v případě potřeby lze si
vyžádat další doplňující informace za jednotlivé sektory.

Mgr. Barbora Szolonyová doplnila, že byli Radou Olomouckého kraje požádání o zpracování
projektové fišé  týkající  se  konzultací  projektů  a  vyhledávání  partnerů  subjektům z území
Olomouckého kraje. Tento materiál bude rovněž k dispozici pro členy Výboru.

Ing. Petr Krill se dotázal, zda je výroční zpráva za uplynulé 3 roky k dispozici a zda je její
součástí  ekonomický závěr přínosů z vynaložených prostředků. Odpověděla Mgr. Barbora
Szolonyová, že se nejedná o zprávu za celé 3-leté období, ale o roční zprávu za každý rok
zvlášť  a ekonomická analýza není  součástí  těchto zpráv.  Tajemnice doplnila,  že 3.  roční
zpráva (zatím, poslední) bude předložena 24. 4. 2009 Zastupitelstvu Olomouckého kraje.

Ing. Miroslav Kapoun se dotázal, na základě čeho vystavují faktury a jak prokazují plnění.
Odpověděla Mgr. Barbora Szolonyová, že je to na základě mandátní smlouvy.  Tajemnice
doplnila, že je přesně stanoveno, kolik akcí se bude každoročně realizovat. Doplnila dotaz
Ing.  Petra Krilla,  že nelze přesně vyčíslit  všechny přínosy z činnosti  Zastoupení,  protože
činnost  Zastoupení  spočívá  také  v propagaci  kraje,  pořádání  reprezentativních  akcí
v Bruselu,  poskytování  stáží  apod.,  vyčíslit  finanční  přínosy  lze  v případě  realizovaných
projektů,  ale  vesměs  se  jedná  o  neinvestiční  projekty  (investiční  jsou  podporovány
z národních dotačních titulů)  a u nich je  hlavním přínosem výměna a získání  zkušeností
v určité oblasti. 

Předsedkyně uvedla, že má něco podobného zpracováno pro oblast venkova, kde lze po
dvouletém  plošném  zafinancování  vyčíslit  přínos  z poskytnutých  prostředků  dle  místních
akčních skupin  a lze  vyčíslit  i  předpokládané náklady na další  období,  nicméně celkové
vyčíslení je komplikované.

Ing.  Miroslav Kapoun se dotázal  na systém fungování  Zastoupení  jako mezičlánku,  který
koordinuje úředníky a zda je tento mezičlánek nutný.

Ing.  Pavel  Poles  uvedl  příklad  konkrétního  projektu  na  obnovu  lesního  hospodářství  -
Zastoupení  zpracovalo  fiši,  dodalo  konkrétní  informace  o  programu  přímé  dotace  z EU
pracovníkům  Olomouckého  kraje,  ti  zkontaktovali  Univerzitu  Palackého  v Olomouci,
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Zastoupení zkontaktovalo partnera ve Francii a výsledkem je projekt za 3 mil. Kč. Toto jsou
konkrétní výsledky spolupráce a Univerzita Palackého může v rámci ekologie řešit dopady
na naše území.

PhDr.  Jan Závěšický  uvedl,  že  posuzovat  efektivitu  Zastoupení  je  téma na širší  debatu,
požádal  o  zaslání  mandátní  smlouvy členům Výboru,  kde je  konkrétně popsaná  činnost
Zastoupení a lze reálně posoudit její plnění. Dále uvedl, že Olomoucký kraj má Zastoupení
v Bruselu, které funguje formou rozšíření již fungujícího zastoupení Zlínského kraje a toto je
vnímáno  jako  negativum  pro  Olomoucký  kraj.  Mgr.  Barbora  Szolonyová  reagovala
poznámkou, že tyto negativní komentáře na Zastoupení jsou prezentovány jen z pohledu
českých subjektů a v evropském prostředí funguje Zastoupení jako týmová spolupráce.

Tajemnice uvedla, že není úkolem na tomto zasedání obhajovat  nebo kritizovat rozsah a
formu činností, které zajišťuje Zastoupení. Smyslem je seznámit se, co možná nejpodrobněji
s dosavadní  činností  a  doporučit,  jak dále  postupovat.  Upozornila,  že  zřízení  Zastoupení
v takové  formě  bylo  schváleno  Zastupitelstvem  Olomouckého  kraje  v minulém  volebním
období. 

Předsedkyně ukončila diskuzi na téma Zastoupení Olomouckého kraje v Bruselu, pro příští
společné  zasedání  s Komisí  pro  vnější  vztahy.  Všem  čelnům  budou  zaslány  podklady
společně s mandátní smlouvou k prostudování tak, aby na společném zasedání mohly být
projednány návrhy dalšího postupu.

5. Projekty Olomouckého kraje realizované za pomocí EU zdrojů

Ing. Pavel Poles seznámil formou prezentace přítomné s projekty dle dotačních titulů:
- ROP SM – Regionální operační program Střední Morava
- OP VK – Operační program Vzdělávání pro konkurenceschopnost
- OPŽV – Operační program Životní prostředí
- OPLZZ – Operační program Lidské zdroje a zaměstnanost
- OP Mezinárodní spolupráce – Operační program Mezinárodní spolupráce
- Operační program přeshraniční spolupráce ČR-Polsko
- FM  EHP/Norsko  –  Finanční  mechanismus  Evropského  hospodářského  prostoru

a Norska

Dotazy:  Ing. Miroslav Kapoun upozornil na používání zkratek v prezentaci Ing. Pavla
Polese

a požádal o jejich vysvětlení, dále požádal o zaslání všech prezentací před zasedáním pro
jejich nastudování. V dlaším dotazu požádal o vysvětlení kde najít konkrétní informace na
pracovníky  Olomouckého  kraje.  Odpověděla  tajemnice  Výboru,  že  struktura  úřadu
a jednotlivých odborů je na webových stránkách kraje  www.kr-olomoucky.cz, v případě, že
nelze najít  informaci o konkrétním pracovníkovi  nebo agendě na stránkách Olomouckého
kraje, doporučuje kontaktovat asistentky odborů, které odkáží na příslušného pracovníka.

Ing. Jiří Krátký vyslovil nespokojenost s nepřesností v prezentaci Ing. Pavla Polese v rámci
úspěšnosti  Olomouckého  kraje  čerpání  prostředku  z fondů  EU,  upozornil,  že  stát  nemá
fungující  monitorovací  systém  v rámci  celorepublikového  zhodnocení.  Prezentace
nevystihuje  propad,  do  kterého  se  kraj  dostal,  a  nesouhlasil  s informací  týkající  se
zdrženlivosti při podávání projektů do Operačního programu Životního prostředí. 

Vyslovil také nesouhlas se schválením plánu aktivit v oblasti energetiky na rok 2009 a uvedl,
že Krajská energetická agentura a její zřizovatel REA Kladno, způsobili „ocejchování“ našich
programů Úřadem pro hospodářskou soutěž známkou porušení zákonosti. Dále uvedl, že by
přivítal prezentaci o zaměstnanosti v kraji rozčleněnou na působnost obcí a mikroregionů.

Ing.  Pavel  Poles  uvedl,  že  Ministerstvo  pro  místní  rozvoj,  vydává  každý  měsíc  tzv.,
Monitorovací zprávu, kterou zpracovává Rámec podpory společenství, jenž je zodpovědný
za  všechny  sturkturální  programy  v rámci  ČR.  Ve  zprávě  za  měsíc  únor  2009  není
Olomoucký kraj  prezentován jako nejhorší  a pro příští  zasedání  v případě zájmu lze tuto
Monitorovací zprávu členům Výboru předložit.
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Tajemnice  uvedla,  že  Krajská  energetická  agentura  zajišťuje  v plánu  aktivit  v oblasti
energetiky  osvětovou  činnost,  ostatní  činnosti  vykonává  Krajský  úřad  zejména  z důvodu
hledání úspory finančních prostředků v oblasti využívání energií nebo ze zákoné povinnosti.
Dále  uvedla,  že  Úřad  pro  hospodářskou  soutěž  shledal  pochybení  ve  způsobu  zadání
veřejné zakázky. Neshledal ovšem pochybení ve smyslu zakázky, což bylo vyhledat vhodné
objekty a zadat u nich zajištění energetických služeb formou metody EPC – metoda byla
vysvětlena Ing. Romanem Melem na minulém zasedání – což přineslo kraji jasně vyčíslitelné
úspory.

Doplnila, že prezentace Ing. Pavla Polese byla pouze informativní o projektech, které kraj
realizuje  za  pomocí  EU  zdrojů  a  nejednalo  se  o  prezentaci  o  celkovém  stavu  čerpání
z prostředků EU v kraji, ani ne o stavu celkového zhodnocení růstu nebo poklesu HDP nebo
problematiky zaměstnanosti. Těmto tématům je nutné se věnovat hlouběji a zařadit je jako
samostaný bod na  některém z příštích zasedání Výboru.

Předsedkyně podala informaci o čerpání dotací z Programu podpory venkova z krajských
zdrojů  a  čerpání  Místních  akčních  skupin  z  Evropského  hospodářského  fondu.  V roce
2007 a 2008  byla  poskytnuta  plošná  podpora  ve  výši  4  mil.  Kč  a  výsledky  se  dostavily.
Z evropských zdrojů v rámci programu Leader ČR se dostalo do regionu 17,5 mil. Kč, v roce
2008 – 2015 je předpoklad získání až 500 mil. Kč. Olomoucký kraj je dlouhodobě na prvním
místě v porovnání místních akčních skupin dle srovnání s ostatními kraji. 

Pavel  Stejskal  poděkoval  za  předané  informace  o  projektech  a  rád  by  se  seznámil
s chystanými projekty, popřípadě má zájem o předložení zásobníku projektů, pokud existuje.

Tajemnice odpověděla, že celý zásobník projektů se bude přehodnocovat z pozice realizace,
přípravy a také z hlediska čerpání finančních prostředků v jednotlivých progarmech EU, poté
bude předložen ke schválení Zastupitelsvu Olomouckého kraje. Na dotaz Ing. Marka Podlahy
vysvětlila  systém  schvalování  –  zásobník  bude  předložen  k odsouhlasení  Radě
Olomouckého  kraje,  poté  bude  předložen  k projednání  Výboru  a následně  k schválení
Zastupitelstvu Olomouckého kraje. Materiály a prezentace pro další zasedání Výboru budou
zasílány členům před zasedáním k prostudování.

Ing. Pavel Poles si vzal slovo a doplnil informaci o nových finančních nástrojích. V roce 2010
bude nový EHP - Finanční mechanismus Evropského prostoru, tzn. že pro období 2009 –
2014 se pracuje na nových typech zaměření a podpor a od června 2009 budou spuštěny
Švýcarské  fondy.  V rámci  Švýcarských  fondů  bude  kraj  předkládat  program  podobný
Programu obnovy venkova, tzn., pokud ho přímo nenahradí, bude to další program s přímou
podporou  obcím,  kde  kraj  bude  v roli  zprostředkujícího  subjektu  a  Odbor  strategického
rozvoje kraje bude zajišťovat  úlohu administrátora.  Další  fondy budou pro stipendia,  fond
spolupráce  a  fond  na  přípravu  projektů.  Předsedkyně  doplnila  informaci  o  fond  na
vodohospodářskou infrastrukturu.

6. Různé

Společné zasedání Výboru pro regionální rozvoj a Komise pro vnější vztahy se uskuteční
dne 4. 5. 2009 v 13 hod.

V Olomouci dne 6. 4. 2009

……………………………….
MUDr. Jitka Chalánková

Předsedkyně výboru
Přílohy: 

Prezenční listina
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	Ing. Pavel Poles uvedl, že Ministerstvo pro místní rozvoj, vydává každý měsíc tzv., Monitorovací zprávu, kterou zpracovává Rámec podpory společenství, jenž je zodpovědný za všechny sturkturální programy v rámci ČR. Ve zprávě za měsíc únor 2009 není Olomoucký kraj prezentován jako nejhorší a pro příští zasedání v případě zájmu lze tuto Monitorovací zprávu členům Výboru předložit.
	Tajemnice uvedla, že Krajská energetická agentura zajišťuje v plánu aktivit v oblasti energetiky osvětovou činnost, ostatní činnosti vykonává Krajský úřad zejména z důvodu hledání úspory finančních prostředků v oblasti využívání energií nebo ze zákoné povinnosti. Dále uvedla, že Úřad pro hospodářskou soutěž shledal pochybení ve způsobu zadání veřejné zakázky. Neshledal ovšem pochybení ve smyslu zakázky, což bylo vyhledat vhodné objekty a zadat u nich zajištění energetických služeb formou metody EPC – metoda byla vysvětlena Ing. Romanem Melem na minulém zasedání – což přineslo kraji jasně vyčíslitelné úspory.
	Doplnila, že prezentace Ing. Pavla Polese byla pouze informativní o projektech, které kraj realizuje za pomocí EU zdrojů a nejednalo se o prezentaci o celkovém stavu čerpání z prostředků EU v kraji, ani ne o stavu celkového zhodnocení růstu nebo poklesu HDP nebo problematiky zaměstnanosti. Těmto tématům je nutné se věnovat hlouběji a zařadit je jako samostaný bod na  některém z příštích zasedání Výboru.

